
 

 

     
Klima og Byudvikling 

Teknik- og Miljøforvaltningen 

  

   

 

   

      

  
Svar på henvendelse vedr. byggearbejder på taget af 
NH Collection  

 

Kære Asbjørn Kaasgaard 

 

Tak for din henvendelse fra den 5. juli 2023 til teknik- og miljøborgme-

steren og forvaltningen. Jeg besvarer din henvendelse, da den vedrører 

mit ansvarsområde i forvaltningen. 

 

Du har stillet følgende spørgsmål: 

 
Spørgsmål 
 

1. Hvad indeholder byggetilladelsen til de igangværende arbejder 
på taget af NH Collection, Strandgade 7, jf. fotoet nedenfor? 
Den vedlagte artikel i Berlingske Tidende den 25. maj 2023 be-
skriver, hvad man er i gang med at bygge. Jeg beder om doku-
mentation for, at det, man er i gang med at bygge på taget, er i 
overensstemmelse med lokalplanen.  

2. Har der været partshøring om det, der er ved at blive bygget på 
taget? Hvis ikke, hvorfor ikke? Hvem er i givet fald blevet parts-
hørt? Jeg beder om at få høringsmaterialet.  

3. Har der været udsendt en naboorientering om dispensationen? 
Jeg beder i givet fald om at få naboorienteringen. Hvis ikke, der 
er blevet udsendt en naboorientering om dispensationen, be-
der jeg om en forklaring på, hvorfor der ikke har været det.  

4.  Hvem fik i givet fald naboorienteringen og dermed mulighed 
for at komme med bemærkninger?  

5. Det er kutyme, at lokaludvalget får naboorienteringer og der-
med mulighed for at komme med bemærkninger om en given 
dispensation. Lokaludvalget har ikke modtaget en nabooriente-
ring om dispensation til de igangværende arbejder på taget. 
Hvorfor ikke?  

6. Har Teknik- og Miljøforvaltningen undersøgt på stedet, hvad der 
er ved at blive bygget på taget?  

7. Hvad gør Teknik- og Miljøforvaltningen og Teknik- og Miljøud-
valget,  
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a. hvis de igangværende arbejder på taget ikke er i over-
ensstemmelse med lokalplanen, og der ikke er givet di-
spensation til det, der er ved at blive bygget på taget?  

b. hvis ikke der er søgt om byggetilladelse til det, der er 
ved blive bygget på taget?  

c. hvis ikke der er givet byggetilladelse til det, der er ved at 
blive bygget på taget?  

 
8. NH Collection og Teknik- og Miljøforvaltningen inviterede den 

20. september 2022 lokaludvalget til et møde, hvor de oriente-
rede om NH Collections plan om at etablere en 150m2 tagter-
rasse-bygning på taget. Jeg vurderer på baggrund af fotoet ne-
denfor og på baggrund af artiklen i Berlingske Tidende, at det er 
denne tagterrasse, som er under opførelse på taget. En tagter-
rasse af denne størrelse og udformning indgår ikke i lokalpla-
nen. Jeg forstod på Teknik- og Miljøforvaltningen, at der skulle 
udarbejdes en sag om dispensation fra lokalplanen om dette og, 
at der ville blive udsendt en naboorientering herom til bl.a. lo-
kaludvalget. Hvis jeg har ret, vil jeg gerne vide hvorfor lokalud-
valget intet har hørt fra Teknik- og Miljøforvaltningen om det, 
der nu er i gang med at blive bygget på taget.  

9. Jeg beder om et regnskab for, at det samlede friareal er anlagt i 
overensstemmelse med bestemmelserne i lokalplanens para-
graf 8.1.  

 

Svar 

 

1. Der er ikke meddelt byggetilladelse til den på foto viste byg-

ning. 

2. Teknik- og miljøforvaltningen har ikke modtaget et byggeandra-

gende på tagterrassen, og derfor er der heller ikke gennemført 

en partshøring. 

3. Bygherren indsendte i 2022 en redegørelse for indretning af 

tagterrasse, herunder opførelse af en glasinddækket bygning, 

hvilket blandt andet blev drøftet på et møde med lokaludvalget 

den 20. september 2022. Forvaltningen konstaterede, at der 

ikke var overensstemmelse mellem byggeønskerne og lokalpla-

nen, idet et overdækket udeareal fremstår som en bygning. For-

valtningen oplyste, at den var indstillet på at dispensere hertil 

efter forudgående nabohøring. I forbindelse med den efterføl-

gende drøftelse har bygherren valgt ikke at opføre den pågæl-

dende bygning og derfor heller ikke ønsket en dispensation her-

til. 

4. Se svaret på spørgsmål 3. 

5. Se svaret på spørgsmål 3 

6. Forvaltningen har ifm. henvendelse fra bygherre om ibrugtag-

ning af tagterrassen konstateret, at der er et ulovligt forhold på 

ejendommen, idet den opførte pavillon kræver en byggetilla-

delse.  

7. Forvaltningen har oprettet en lovliggørelsessag og opstartet en 

lovliggørelsesproces. Der er flere muligheder for lovliggørelse, 

bygherre kan ombygge/nedrive pergolaen, så den ikke er over-

dækket eller har glasvægge, og dermed ikke kræver byggetilla-

delse. Hvis bygherre ønsker at bibeholde pergolaen, skal de 

fremsende en byggeansøgning for at lovliggøre forholdet. Det 
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vil forudsætte en dispensation fra lokalplanen efter nabohøring. 

Hvis de modtager en byggetilladelse, er forholdet lovliggjort, og 

de kan tage flexpergolaen i brug. Bygherre fik frist til den 4. au-

gust til at indsende svar på ovennævnte. Bygherre har på bag-

grund af anmodning om en fristforlængelse fået forlænget fri-

sten til den 4. september.  

8. Se svaret på spørgsmål 3. 

9. I forbindelse med indretning af tagterrassen har forvaltning 

bedt om en opgørelse af friarealerne. Det forventes, at denne til-

vejebringes i forbindelse med lovliggørelse sagen, jf. pkt. 6. 

 

Venlig hilsen 

 

Karsten Biering Nielsen 

Vicedirektør 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


